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Bál a szeretet jegyében
Debrecen, Nyíracsád (HBN -  Kiss 
Margit) -  A nyíracsadiak rendhagyó 
módon nem a községben, hanem az 
Aranybika Hotel Bartók Termében 
rendezték meg a nyíracsadiak és 
barátaik bálját. A résztvevőkben 
kellemes emlékként marad meg ez 
az összejövetel, amelynek mottója 
az volt, hogy szeretetlen, barátság
ban, békességben éljünk.

A Valentin-napon megrendezett 
bálon Katona Gyula, Nyíracsád pol
gármestere rövid ünnepi beszédében 
hangoztatta a barátság, a szeretet és 
a közösség fontosságát, ezek erősö
dését. A műsor divatbemutatóval 
folytatódott. Sikerrel szerepeltek az 
egyik táncstúdió fiatal táncosai is. A 
vacsora ideje alatt cigányzenét hall
gattak a bálozók. Az est folyamán 
fellépő Hajdú táncegyüttes tagjai úgy 
fejezték be műsorukat, hogy a felkért 
vendégekkel ropták a csárdást.

Katona Gyula elmondta, hogy a 
rendezvény egyik célja az volt, 
hogy a Nyíracsádról elszármazot
tak találkozzanak a rokonokkal, 
barátokkal, és együtt idézzék fel a 
régi emlékeket vagy újraélesszék a 
barátságokat. A másik cél pedig 
nem volt más, mint az, hogy a 
nyíracsádiakat „behozzák" az im
pozáns Bartók Terembe, ahol a vál
lalkozóknak is új kapcsolatok te
remtésére nyílhat lehetőségük.

A Tiszalúcról érkezett Mudri Bé
la elmondta, hogy gyermekkorát 
Nyíracsádon töltötte, mert szülei ak
kor ott voltak postások. Miután el
költöztek, csak néha kapott egy-egy 
hírt a faluról. Olyankor mindig 
megfogadta, hogy egyszer majd ha
zalátogat. Most örömmel jött, hiszen 
találkozott gyerekkori barátaival. 
Délelőtt Terdik Györggyel járt a fa
luban és együtt keresték fel a régi 
emlékek helyszíneit. ,

-  Tizennégy éves koromig éltem 
Nyíracsádon, és manapság egyre 
többet gondolok vissza az itt töltött 
évekre -  meséli Dorogi Sándor, a 
legmesszebbről érkező elszármazott, 
alá Balatonszárszóról jött. -  Mindig 
büszke voltam, hogy Acsádon szü
lettem. Ennek a helynek varázsa van 
mindazok számára, akik messze ke
rültek a községtől. Többször jártam 
Izraelben, ahol tíz, Nyíracsádról el
származott család él. A mai napig 
úgy kezelik szülőfalujukat, mint a 
Szentföldet. Tisztelettel, áhítattal, 
könnyes szemmel beszélnek róla és 
az itt eltöltött tíz-húsz-harminc év
ről.

Szőke János több mint húsz éve 
él Debrecenben, de a mai napig tart
ja a családi, baráti kapcsolatokat. 
Örül, hogy Nyíracsád bemutatkozik 
Debrecenben. Úgy gondolja, hogy 
ebben a megkeményedett szívű vi
lágban sokat jelent egy ilyen rendez

vény, ahol újból együtt lehetnek a 
régi ismerősök, barátok.

Hamza Gyula, a nyíracsádi ci
gány kisebbségi önkormányzat el
nöke, aki tizenhárom romával 
együtt vett részt a mulatságon. 
Hamza Gyula elmondta, hoy öröm
mel jöttek a bálba. Az, hogy itt van
nak, mutatja, hogy a cigányság sincs 
kirekesztve a falu életéből és nincs 
ellentét a magyarok és a cigányok 
között.

-  A rendezvény sikerére fogadást 
kötöttem a polgármesterrel. Hál' is
tennek én nyertem -  mondja Mo- 
czok Gyula nyíracsádi pedagógus. 
-  Hiszen melegszívű, segítőkész, 
összetartó emberek élnek Nyíracsá
don és az elkerültek is megőrizték 
ezeket a jó emberi tulajdonságokat.

A nyíracsádiak és barátaik azzal 
a kimondott kívánsággal távoztak a 
hajnalig tartó táncmulatságról, hogy 
jövő februárban újra találkoznak.


